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ADVENT IV. VASÁRNAPJA                      B év             1– 4 oldal 

 

 

Olv.: 2Sám7,1-5.8b-12.14a.16 – Róm 16,25-37 – Lk 1,26-38 

Jézus születésének hírüladása 

 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

 

Szentmise bevezetése 

Názáretben  
Isten világosságából 

egy picinyke Fény jelent meg! 

 

Kedves Testvérek! Advent IV. vasárnapja Szűz Mária titkával szembesít bennünket. Az Ő 
titka az isteni Világosság befogadása! Ma ez a történelmi perspektíva jelenik meg:  
 

Akik befogadják Isten világosságát, 
azok a sötétben a Világosság hírnökei! 

Isten országának építői ebben a világban! 

 

Kérjük Isten kegyelmét magunknak és minden ember számára! Legyünk ennyire önös 
gondolkodásúak: bárcsak minden magyar életében felragyognak ez a Világosság! Ezért 
ajánljuk fel a mai szentmisét, hogy ez Isten segítségével megvalósuljon! 

 

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! Advent IV. vasárnapja van, még egy kis idő és estétől már a karácsonyt 
ünnepeljük. Az éjféli szentmisén köszöntjük a Fényt, aki Jézus! A mai vasárnapon Szűz Mária 
titkával szembesülünk. A próféták jövendöltek. Keresztelő János – aki főalakja az adventi 
időszaknak – egyfolytában az útkészítésre biztatott bennünket: 
 

Készítsünk utat az Úrnak, 
hogy elérkezhessen hozzánk! 

 

Eljöhessen a mi világunkba a Világosság, hogy ez a világ, - amit Isten teremtett világosnak, 
átláthatónak, egyértelműnek - valóban világos legyen. Ez a világ bennünk van, átláthatósága a 
mi titkunk! A Világosság vagy bennünk van, vagy nincs világosság a világban! Nem a külső 
fények, a belső fények, a Lélek fényei jelentik a világosságot!  
 

Szűz Máriával kapcsolatosan is azt halljuk: 
A Szentlélek száll le Rád! 

 

A kegyelem 
Szűz Mária a legfontosabb személy, általa jön el az Úr! Szűz Mária az ember 
üdvösségtörténetében a legfontosabb szereplő, általa jelenik meg Isten a mi emberi 

történelmünkben. Szűz Mária titkát ez a két szó fejezi ki legmélyebben: kegyelemmel teljes! 
Oly sokszor emlegetjük a keresztények világában a kegyelmet. 
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A kegyelem Isten belső életéből származó Fény! 

A kegyelem Isten jelenléte a mi emberi világunkban! 

 

Szűz Mária legteljesebben tudta befogadni közülünk, emberek közül az Istent! Ez Názáret 
titka! Most a názáreti titokra figyelünk még, arra a pillanatra, amikor még nem látható, de már 
meggyulladt egy picinyke Fény Szűz Mária szívében!  

 

Szűz Mária életében elkezdődött 
az Isten útja hozzánk emberekhez! 

 

A mai világban ezt átvitt értelemben is érthetjük, mert Názáret ma zömmel muzulmánok által 
lakott város. Szűz Mária fogantatásakor Isten Fénye ott jelent meg abban az emberi világban. 
Aztán megszületik Betlehemben, abban a kegyelmi városban, amely sokat szenved 
napjainkban is, miközben Isten világra jöttének a helye! A helyszín! 
 

Magyarország segít  
Talán egy kis magyar öntudatot is erősíthetünk magunkban. Most fejeződik be annak a 
bazilikának a felújítása, amely azon a helyen épült fel, ahol Jézus megszületett. Ez a Születés-

bazilikája.  Nemzetközi összefogásból újult meg, erre az első adományt a magyar állam adta, 
ennyit illik tudni mindenkinek Magyarországon, mert valamiképpen ez hitvallás, több mint az 
anyagi támogatás! 
 

Az elmúlt héten volt itt az aleppói pátriárka. Az a megtiszteltetés ért személy szerint engem 
is, hogy Magyarországon a miniszterelnök úron kívül a Magyar Máltai Szeretetszolgálat 
vezetőségével óhajtott találkozni. Nekünk máltaiaknak Aleppóban és Szíriának ebben a 
régiójában nagyon komoly tevékenységünk folyik. Erről nem adnak hírt a televíziók 
naponta… Vannak szervezetek, amik naponta szerepelnek a legkülönbözőbb híradásokban, 
hála Istennek, örülünk neki. Amikor a pátriárka a miniszter úrhoz ment, nemcsak emberi 

találkozásokban gazdagodott, hanem a magyarság adományát vihette magával a magyar 
kormány jóvoltából. Úgy látszik, hogy ez a kicsi ország hatalmas tettekre képes!  
 

Nagyon ide kívánkozik: Sri Lankán a tengeri pusztítás után nagy ünnepség volt. Ott kérdezte 
egy tisztviselő, hogy mekkora Magyarország. Kiderült, hogy éppen akkora, mint Sri Lanka. 
Miért kérdezi? Azért, mert senki nem segített annyit, mint a magyarok. Akkor Magyarország 
a legnagyobb! Maradjunk ennyiben! 

 

Szűzanya titka 
Most az emberiség legnagyobb emberének titkára figyeljünk, a Szűzanya titkára, aki 
kegyelemmel teljes! Aki először kapott Istentől olyan ajándékot, amely ajándék felülről való, 
Istentől: A Fényt, a Világosságot, amely rendet tud teremteni ezen a sötét Földön!  
 

A Világosság rendet tud teremteni bennünk! 

Szűzanya a példa! 

 

Szűzanya az üdvösségtörténetben a legfontosabb szereplő az üdvösséget hozó megváltó, 
megmentő Jézus Krisztus után, aki az ő Fia! Szűzanya a legfontosabb útkészítő Jézus Krisztus 
számára, aki megérkezik hozzánk, ebbe a világba! Üdvösségtörténetünk közös történet, Isten 
és ember közös története. Mennyire kell ezt is hangsúlyozni, amikor az ember elhitte, hogy 
Isten nélkül is van története! Van, de hova vezet? Hova jutunk Isten nélkül? Kiszolgáltatottjai 
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leszünk egymásnak, mert az Isten nélküli ember szívében nincs világosság! Az Isten nélküli 
ember szívében nincs ott az Isten, bár Isten képére teremtetett! 
 

Hallottuk azt a gyönyörű szép éneket, amely drámai előadása a názáreti titoknak. XVI. 

századi feldolgozás, amit itt énekeltek a fiatalok. Abból a világból való, amikor még az írás-

olvasás tudása bizony nem volt általános magyar földön, de az egész világon sem. Akkor 
ezeket a nagy titkokat az írni és olvasni tudó emberek drámai szerepléssel ismertették meg az 
írni-olvasni nem tudó emberekkel.  
 

Belekapcsolódtunk ebbe az énekbe, szinte megborzongatja az embert. Ezt a stílust, 
művészetet viszik tovább a mai napig többen, de legmélyebben a mi csángóföldön élő magyar 
testvéreink. Régi, ősi magyar nyelvünkön őrzik ezt a csodát. Ma már mindenki kezébe veheti 
a könyvet és olvashatja mindezeket. Sajnos, mintha az embereknek csak füle lenne, az olvasás 
is mintha eltűnne. Nagy hiányosság lesz ebből még. Ez a drámai titok, drámai előadásban: az 

angyal és Szűz Mária párbeszéde az advent igazi üzenete! 
 

Advent üzenete:  
Lelki készség a szeretet cselekedeteire! 

Feltétel nélkül! 

 

Másképpen úgy is mondhatnám: Isten szerelmes üzenete nekünk embereknek az, amit 
hallottunk, amit ma olvastunk az evangéliumban! Szűzanya titka az ő magatartásában 
bontakozik ki számunkra! Meghökken! Amikor az angyal hozza az üzenetet, akkor 
megdöbben azon, amit hall! Mi történik? A hívő ember, az Isten közelében élő ember 
magatartása jelenik meg Szűz Mária magatartásában.  
 

Szűz Mária ráhagyatkozik az Istenre! 

Nem a miértek jönnek ajkára! 

 

Maximum annyi: hogyan lehetséges ez? Amikor az angyal mondja a választ, az Isten 
üzenetét, akkor nem érthető ez az egyszerű, földi ember számára, de tudomásul veszi! Amikor 
lezárul ez a párbeszéd, akkor Szűz Mária egyetlen választ ad: 
 

Íme az Úr szolgáló Leánya, 
legyen nekem a Te igéd szerint! 

 

Ebben a csodálatos találkozásban jelenik meg Isten a mi világunkban, a mi történelmünkben 
és hozza el a megoldást a mi számunkra! Elhozza nekünk ezt a bátorító üzenetet: Isten velünk 
akarja járni földi életünk útját! Nem egyedül járunk! 

 

A jövő ígérete 
Elhagyhatnak emberek! Jaj! Milyen fájdalmas, mennyi ember hagyja el a másikat! Miért? 
Egyszer érdemes ezen is elgondolkodni: Mi az oka ezeknek az elhagyásoknak? Mély lélektani 
kérdés! Azon lelkek fájdalmas misztériuma, amely lelkek a maguk emberi életét élik csupán!  
 

Az emberi életet meg kell szentelni,  
mert Isten úgy gondolta el a mi emberi életünket,  
hogy ez közös út Istennel!  
Isten úgy gondolta el a mi emberi életünket,  
hogy ez közös út egymással!  
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Ennek a közös emberi életünknek 

egyetlen hordozó ereje van: 
az Isten kegyelme, az Isten szeretete! 

 

Az az isteni szeretet, amely simogatja lelkünket, gyógyítja szívünket! Képessé tesz bennünket 
arra, hogy egymást elfogadjuk, egymásnak ajándékozzuk magunkat! Meg tudjunk bocsátani 
és tudjunk egymásért áldozatot hozni! Ez az összetartozás lehetősége! Ez a jövő ígérete!  
 

A mai vasárnapon a Szűzanya titkával szembesülünk, 
aki Jézus Krisztus Édesanyja, 

aki a mi Anyánk is! 

 

+  A M E N  + 

 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! Ahogy a szentmise bevezetésekor említettem, ezt a szentmisét ajánljuk fel 
azokért, akik most még szaladgálnak az ajándékokért. Nagyon üdvös és dicséretes dolog az, 
hogy az emberek egymást meg akarják ajándékozni. De kérjük a számukra:  
 

Ne feledkezzenek meg arról, hogy legnagyobb ajándék az Isten! 

Ha Istent beengedjük az életünkbe, akkor mi igazán boldogok leszünk! 

 

Mi Atyánk… 

 

Könyörögjünk 
Mindenható Istenünk, magunkhoz vettük örök megváltásunk zálogát. Kérünk, hogy minél 
inkább közel van karácsony ünnepe, annál nagyobb odaadással készüljünk Szent Fiad 
csodálatos születésének méltó megünneplésére, aki él és uralkodik mindörökkön örökké! 

 

+  A M E N  + 

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! Kívánom, hogy maradjon még a ma esti családi együttléthez elegendő 
lelki ereje mindenkinek. Szép és gazdag családi ünnep legyen mindenkinek a családjában. 
Éjfélkor szentmise lesz! Holnap karácsony ünnepe. Ez főünnep az Egyház liturgiája szerint. 
Vasárnapi módon ünnepelünk a szentmiséket illetően is! Karácsony másnapja Szent István 
első vértanú ünnepe. Szintén vasárnapi módon lesznek a szentmisék.  
 

Akinek lesz még elegendő fizikai ereje és itthon lesz, az ne hagyja ki ezeket az ünnepléseket. 
A lelki erő úgy se fogy el, akinek van lelki ereje, az éppen elég. Akinek meg elfogy a lelki 
ereje, az azt jelenti, hogy nincs is. Inkább a fizikai erővel vannak gondjaink. 
 

Kívánok mindenkinek  
még egy utolsó nagy nekilendülést 

és méltóképpen ünnepeljünk! 

 


